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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Po analizie statystyk i rynku biomasy drzewnej nale¿y stwierdziæ, ¿e iloœæ spalanej w Polsce biomasy
gwa³townie roœnie. Specjaliœci z rynku energetycznego oceniaj¹, ¿e w najbli¿szych latach taka tendencja
bêdzie siê utrzymywa³a i mo¿e trwaæ do roku 2020. Zwi¹zane jest to g³ównie z wype³nianiem krajowego
celu produkcji tak zwanej zielonej energii, który jest okreœlony na 15%. Dla firm energetycznych zmiana
struktury surowca energetycznego wi¹¿e siê ze znacznymi inwestycjami w instalacje do spalania bio-
masy i mimo du¿ych nak³adów finansowych wiele firm decyduje siê na inwestowanie w elektrownie bio-
masowe. Przeciêtna instalacja energetyczna na biomasê mo¿e spalaæ rocznie oko³o 1 miliona t zrêbków
drewnianych i biomasy rolnej. Najbardziej poszukiwane przez zak³ady energetyczne jest drewno w ró¿-
nej postaci, na przyk³ad trociny, zrêbki itp., a Lasy Pañstwowe tylko w ubieg³ym roku na cele energety-
czne sprzeda³y biomasê drzewn¹ za kwotê oko³o 300 milionów z³.

Tak du¿e zainteresowanie wielkich koncernów energetycznych pozyskaniem surowca do kot³ów bio-
masowych w œwietle propozycji ministra finansów, które zawarte s¹ w projekcie ustawy o finansach
publicznych z dnia 7 wrzeœnia 2010 r. oraz w projekcie rozporz¹dzenia w sprawie okreœlenia wolnych
œrodków przejmowanych w depozyt lub zarz¹dzanie oraz zasad i warunków ich przejmowania od jedno-
stek sektora finansów publicznych i w³¹czenia Lasów Pañstwowych do sektora finansów publicznych,
otwiera drogê do ekspansywnego wykorzystania naturalnych zasobów Lasów Pañstwowych. Mo¿e to
doprowadziæ do zniszczenia unikalnych ekosystemów, które by³y pomna¿ane i zosta³y zachowane pod
czujnym okiem polskich leœników. Zachodzi bowiem obawa, ¿e w przysz³oœci zasób drzewny Lasów Pañ-
stwowych zostanie poddany presji wykorzystania na cele energetyczne, a bud¿et pañstwa, który ju¿
dziœ ma ogromny deficyt, znajdzie ³atwy, ale bezmyœlny œrodowiskowo, sposób, aby pozyskiwaæ œrodki
finansowe do ³atania dziury bud¿etowej.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Dlaczego za aprobat¹ ministra œrodowiska dochodzi do os³abienia struktury Lasów Pañstwowych

i nara¿enia ich substancji przyrodniczej po to, aby bezmyœlnie i doraŸnie ³ataæ dziurê bud¿etow¹?
2. W jaki sposób minister œrodowiska zamierza prowadziæ zrównowa¿on¹ gospodarkê leœn¹ w sytua-

cji, gdy dopuszcza do przejêcia przez ministra finansów œrodków niezbêdnych do jej prowadzenia?
3. W jaki sposób minister œrodowiska zamierza zapewniæ œrodki na realizacjê programu zwiêkszenia

lesistoœci kraju z powodzeniem realizowanego od siedemdziesiêciu lat?
4. Czy w ocenie ministra œrodowiska bezcenne dobro, jakim s¹ Lasy Pañstwowe i ich struktura, nale-

¿y skonsumowaæ na bie¿¹ce potrzeby bud¿etu, w tym na finansowanie armii urzêdników, która zosta³a
zatrudniona w okresie koalicji PO i PSL?
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